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摘要 目的 探讨环氧合酶 2 (cyclooxygenase 2 ,COX 2 )、c erbB 2、nm2 3 H 1、增殖细胞核抗原 (prolifer 

atingcellnuclearantigen ,PCNA)的表达与宫颈鳞癌预后的关系。 方法 应用免疫组化S P方法检测了3 0例正常宫颈和 52例宫

颈鳞癌组织中COX 2、c erbB 2、nm 2 3 H1、PCNA的表达。结果  (1)COX 2、c erbB 2表达与淋巴结转移无关 (P >0 .0 

5) ,而PCNA表达与淋巴结转移呈正相关 (P <0 .0 5) ,nm 2 3 H1表达与淋巴结转移呈负相关 (P <0 .0 5) ;(2 )复发患者COX 2

与PCNA表达阳性率明显高于未复发的患者 (P <0 .0 5) ,而nm2 3 H 1及c erbB 2表达与复发无关 (P >0 .0 5) ;(3 )COX 2、

PCNA表达与预后呈负相关 ,而nm2 3 H1表达则与预后呈正相关 ,c erbB 2表达与生存无关。多因素分析表明淋巴结转移、COX 

2、nm 2 3 H1是影响宫颈鳞癌预后的独立因素。结论 COX 2、nm...
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Abstract： Objective To study the association of expression of COX 2 ,c erbB 2 ,nm23 H1 , PCNA with the 

prognosis of cervical cancer.Methods Immunohistochemical assay was used to detect COX 2 , c erbB 2,nm23 H1 

and PCNA in all specimens,including 52 cervical cancers and 30 normal cervices. Results (1) It was the 

expression of nm23 H1 and PCNA ,but not COX 2 and c erbB 2 ,that were related to lymph node metastasis( P < 

0.05 ).The latter was positively correlated with lymph node metastasis while th... 
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